

# Lesson 12 Obedience 顺服

## Prepare for Your Assignment 课前准备

1. Download message #12, “Love and Obedience,” from [www.gty.org/fof](http://www.gty.org/fof). 下载信息十二：《爱和顺服》
2. Use your notebook to take notes on the message. 听信息时，做笔记。
3. Work through the questions and tasks on the following pages. 完成以下几页的作业。

Memorize 1 John 2:3-4...背诵经文：约翰一书 2:3-4

*By this we know that we have come to know Him, if we keep His commandments. The one who says, “I have come to know Him,” and does not keep His commandments, is a liar, and the truth is not in him.*

我们若遵守他的诫命，就晓得是认识他。人若说“我认识他”，却不遵守他的诫命，便是说谎话的，真理也不在他心里了。

■ We are called, I believe, to love the Lord Jesus Christ, to love Him with a whole soul, whole heart, whole mind, and whole strength kind of love. And we would say we do! But I look at our society; I look at the church, and I don't see that same kind of devotion, that same kind of commitment, that same kind of abandonment to the priorities that are the divine priorities. I see us defused into a myriad of options, giving equal weight or even greater weight to some of the passing things in favor of some of the eternal things.

——John MacArthur

我认为，神呼召我们，就是要我们去爱主耶稣基督，尽心、尽性、尽意、尽力去爱他。对此，我们或许自认为已经做到了。但当我观察当今社会，乃至教会，却并未发现这种奉献、委身与舍己敬神的精神；相反，我看到的却是，我们被无数选择弄得眼花缭乱，常将转瞬即逝之事，看得与永远长存之事一样重要，甚至还把两者本末倒置。

——约翰·麦克阿瑟

Obedience is the expected response of a Christian to his Lord. But obedience is more than following a set of rules. In this lesson, we will study what it means to be obedient, areas of obedience, and some results of obedience.

顺服是一个基督徒对他的主理所当然的回应。但顺服不仅仅是遵守一系列的规条。在这一课里，我们一同来学习顺服的意义、范畴和顺服的果效。

## I. The Call to Obedience 蒙召顺服

*“As obedient children...like the Holy One who called you, be holy yourselves also in all your behavior.”*

— 1 Peter 1:14-15

你们既作顺命的儿女……那召你们的既是圣洁，你们在一切所行的事上也要圣洁。

——彼得前书 1:14-15

## A. The Call to Obey God's Commands 蒙召遵守神的诫命

1. According to John 14:15, What did Jesus say you will do "if you love Me?"

根据约翰福音 14:15, 门徒若爱耶稣, 就必怎样行?

---

2. What is expected of those who hear God's Word (James 1:22)?

根据雅各书 1:22, 人若听了神的道, 就该做什么?

---

## B. The Call to Follow Christ 蒙召跟随基督

3. What is required of a person who follows Jesus (Luke 9:23)?

在路加福音 9:23 中, 耶稣告诉门徒, 要跟随他必须做哪三件事?

1) \_\_\_\_\_

2) \_\_\_\_\_

3) \_\_\_\_\_

4. How did Jesus set the example for us when suffering for His obedience to God (1 Peter 2:20-23)?

耶稣顺服神, 为我们受苦。根据彼得前书 2:20-23, 他给我们留下了怎样的榜样?

---

---

## C. The Call to Submission 蒙召顺从

*"Do you not know that when you present yourselves to someone as slaves for obedience, you are slaves of the one whom you obey, either of sin resulting in death, or of obedience resulting in righteousness?"* – Romans 6:16  
岂不晓得你们献上自己作奴仆, 顺从谁, 就作谁的奴仆吗? 或作罪的奴仆, 以至于死; 或作顺命的奴仆, 以至成义。

——罗马书 6:16

5. How should we present ourselves to God (Romans 12:1)? 根据罗马书 12:1, 我们当怎样将自己献给神?
- 
- 

## II. Obedience Marks a True Believer 顺服是真信徒的标志

6. Look at 1 John 2:3-4 (the memory verse). 查考约翰一书 2:3-4, 回答下列问题:

a. What does obeying the Word of God demonstrate? 顺服神的话说明了什么?

---

b. What does continuous disobedience to the Word of God indicate? 持续不顺服神的话说明了什么?

---

7. What characterizes the true believer as one who will enter the kingdom of heaven (Matthew 7:21)?

根据马太福音 7:21，能进天国的真信徒有什么特点？

---

*“But whoever keeps His word, in him the love of God has truly been perfected. By this we know that we are in Him..”*

— 1 John 2:5

凡遵守主道的，爱神的心在他里面实在是完全的。从此我们知道我们是在主里面。

——约翰一书 2:5

### III. Examples of Disobedience 不顺服的例子

8. Read 1 Samuel 15:16-23. Instead of complete obedience to God’s command, King Saul substituted his own way of worship and excused his disobedience.

读撒母耳记上 15:16-23。扫罗王不顺服神的命令，以自己的方式敬拜神，又为自己的不顺服找借口。请回答下列问题：

a. What was Samuel’s reply? How did he compare obedience and sacrifice (verse 22)?

根据第 22 节，撒母耳对此是如何回答的？他如何对比顺服与献祭？

---

b. To what are stubbornness and rebellion compared (verse 23)? 根据第 23 节，悖逆顽梗等同于什么？

---

c. What did Saul’s disobedience cost him (verse 23)? 根据第 23 节，扫罗为自己的不顺服付出了什么代价？

---

9. Consider Zechariah 7:8-14. 思考撒迦利亚书 7 章 8-14 节，回答下列问题：

a. How did the people react to God’s instruction (verses 11-12)? 根据 11-12 节，以色列民对神的话有何反应？

---

b. How did it affect their prayers (verse 13)? 根据第 13 节，这种态度是怎样影响他们祷告的？

---

c. What was the result (verse 14)? 根据第 14 节，这种态度最终导致了什么后果？

---

### IV. Examples of Obedience 顺服的榜样

The Old Testament contains numerous examples of obedience. Notice the Old Testament heroes of faith and obedience listed in Hebrews 11.

旧约圣经中有许多顺服的榜样。留意希伯来书 11 章中信心与顺服的旧约楷模。

## A. Abraham's Obedience 亚伯拉罕的顺服

10. What were two of Abraham's great acts of obedience? 亚伯拉罕行了哪两件最了不起的顺服之事?

a. Genesis 12:1-4; Hebrews 11:8 创世记 12:1-4; 希伯来书 11:8 \_\_\_\_\_

b. Genesis 22:1-12 创世记 22:1-12 \_\_\_\_\_

11. Because Abraham obeyed God, what three things did God promise to Abraham's son (Genesis 26:2-5)?

根据创世记 26:2-5, 因为亚伯拉罕顺服, 神应许他儿子哪三件事?

1) \_\_\_\_\_

2) \_\_\_\_\_

3) \_\_\_\_\_

## B. Christ's Example of Obedience 基督顺服的榜样

12. What was Christ's primary concern on earth (John 4:34)?

在约翰福音 4:34 中, 耶稣告诉门徒, 他在世上最注重的是什么?

\_\_\_\_\_

13. Even when facing the cross, what was Christ's attitude (Luke 22:42)?

在路加福音 22:42 中, 基督是怎样面对十字架苦难的?

\_\_\_\_\_

14. To what extent was Jesus willing to be obedient (Philippians 2:8)?

根据腓立比书 2:8, 基督存心顺服到了什么程度?

\_\_\_\_\_

## V. The Promises and Blessings of Obedience 顺服所得的应许和祝福

15. List some blessings that are promised to us if we obey God's commandments.

如果我们顺服神的诫命, 神就给我们各样的应许:

a. John 15:10 约翰福音 15:10 \_\_\_\_\_

b. John 15:14 约翰福音 15:14 \_\_\_\_\_

c. 1 John 3:22 约翰一书 3:22 \_\_\_\_\_

16. To what does Jesus compare the life of a person who hears and obeys His Word (Matthew 7:24-27)?

在马太福音 7:24-27 中, 耶稣用什么来比喻那些听他话又去行的人?

\_\_\_\_\_

## VI. Areas of Obedience 顺服的范畴

17. What are all Christians to be taught concerning Christ's commands (Matthew 28:20)?

马太福音 28:20 教导，所有的基督徒都当遵守基督的什么命令？

---

18. 读以下经文并填空。

1. Colossians 3:20 歌罗西书 3:20

a. Who? 谁当顺服? \_\_\_\_\_ To whom? 顺服谁? \_\_\_\_\_

b. Why? 为什么? \_\_\_\_\_

2. Ephesians 5:22-24 (Note: Ephesians 5:25-32) 以弗所书 5:22-24 (参见 5:25-32)

a. Who? 谁当顺服? \_\_\_\_\_ To whom? 顺服谁? \_\_\_\_\_

b. Why? 为什么? \_\_\_\_\_

3. Ephesians 6:5-8 以弗所书 6:5-8

a. Who? 谁当顺服? \_\_\_\_\_ To whom? 顺服谁? \_\_\_\_\_

b. Why? 为什么? \_\_\_\_\_

4. Hebrews 13:17 希伯来书 13:17

a. Who? 谁当顺服? \_\_\_\_\_ To whom? 顺服谁? \_\_\_\_\_

b. Why? 为什么? \_\_\_\_\_

5. Romans 13:1 罗马书 13:1

a. Who? 谁当顺服? \_\_\_\_\_ To whom? 顺服谁? \_\_\_\_\_

b. Why? 为什么? \_\_\_\_\_

19. What should a wife do if her husband is an unbeliever (1 Peter 3:1)?

根据彼得前书 3:1，姊妹若有尚未信主的丈夫，她当如何行？

---

---

20. What if a servant (or employee) has an "impossible" employer—what should he or she do (1 Peter 2:18-19)?

根据彼得前书 2:18-19，某人若有难以相处的老板，他（她）当如何行？

---

---

## VII. Our Attitude toward Obedience 我们对待顺服的态度

We must remember that all our good works apart from faith are like filthy rags (Isaiah 64:6). Obedience without genuine faith avails nothing. But our obedience must grow out of a heart of sincere faith toward God.

我们务要谨记：好行为若不与信心相联，就像是“污秽的衣服”（以赛亚书 64:6）。不出于真信心的顺服毫无用处。我们的顺服必须发自心中对神无伪的信心。

21. What was the basis of all Abraham's obedience (Hebrews 11:8)?

希伯来书 11:8 告诉我们，亚伯拉罕顺服的原因是什么？

---

---

22. Read the "parable of the two sons" (Matthew 21:28-32). Which son had the better attitude? Why?

读马太福音 21:28-32 中关于两兄弟的寓言。哪一个儿子的态度较好？为什么？

---

---

23. Using Peter as our example, what should be our response when God's Word seems contrary to our own judgment (Luke 5:4-7)? 以彼得为例，当神的话似乎与我们的判断相悖之时，我们当如何回应（路 5:4-7）？

---

---

24. Read Ephesians 6:6. 读以弗所书 6:6，回答下列问题：

a. How should we view ourselves in relation to Christ? 我们应当把自己看作基督的什么人？

---

---

b. What should be our attitude in doing all the will of God? 我们应当怎样遵行神的旨意？

---

---

*"So you too, when you do all the things which are commanded you, say, 'We are unworthy slaves; we have done only that which we ought to have done.'"*

— Luke 17:10

“这样，你们作完了一切所吩咐的，只当说：‘我们是无用的仆人，所作的本是我们应分作的。’”

——路加福音 17:10

## VIII. Personal Application 个人操练

25. What does it mean to "present your bodies a living sacrifice, holy, acceptable unto God" (Romans 12:1)?

罗马书 12:1 中所说的“将身体献上，当作活祭，是圣洁的，是神所喜悦的”，是什么意思？

---

---

---

26. What have you learned in this lesson about the consequences of disobedience?

从这一课中，你对于不顺服的后果有何认识？

---

---

---

27. In what areas of your life does God want greater obedience?

在你的生命中，有哪些地方是神要求你更顺服的？

---

---

---